
I-1/10-7/2009. ikt. sz.  
 

Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. október 28-án 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
  
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Kiss Gábor bizottsági tag 
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
 Horváth László bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági kültag 
 Földi Zoltán bizottsági kültag 
 Lengyel Lászlóné bizottsági kültag 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Burainé Murányi Magdolna Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezető 
 Kállai Anikó Strandfürdő és Gyógyászat intézményvezető 
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, a Polgármestert, Jegyzőt, az igazgatási irodavezetőt, 
Baloghné Berényi Erzsébetet ÁMK igazgatót, Burainé Murányi Magdolnát a Helytörténeti 
Gyűjtemény vezetőjét, Kállai Anikó Strandfürdő és Gyógyászat intézményvezetőjét, valamint 
az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent tagjait.  
Jelzi a bizottság elnöke, hogy a Képviselő-testület szeptember 24-én tartott ülésén 
megválasztotta az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagjának Lengyel 
Lászlónét, a Szügyi Dániel Református Általános Iskola tanítónőjét, akit ezúton köszönt a mai 
ülésen. 
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság 
tagjainak több mint a fele megjelent az ülésen. Távolmaradt Csatári Lajos és Földesi 
Zoltán bizottsági tag. 
A bizottság jelenlévő tagjainak száma 8 fő. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

 
1. Javaslattétel a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi kitüntetettjére. 

Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető                                                                                     

2. Bejelentések  
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Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirend megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
61/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2009. október 28-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. Javaslattétel a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi 

kitüntetettjére. 
Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető 

2. Bejelentések  
 

 
1. Napirendi pont: Javaslattétel a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi 
kitüntetettjére. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi kitüntetettjére javaslattétel.  
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell tartania kitüntetési 
ügy tárgyalásakor. 
Javasolja, hogy a „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi kitüntetettjére 
javaslattétel napirendet zárt ülés keretében tárgyalják meg az ülés végén. 
Kéri, hogy térjenek rá a bejelentésekre. 
 
 
 
2. napirend: Bejelentések. 
 
Az Általános Művelődési Központ, a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény, a 
Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása. 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A bejelentések 
között javasolja, hogy először az intézmények módosított SZMSZ-eit tárgyalják meg. 
Az Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzata megküldésre került, a 
bizottság tagjai áttanulmányozhatták. Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt, hogy 
néhány szóban a szükséges módosításokat ismertesse. 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy az államháztartás működési rendjéről 
szóló 217/1998. (XII. 30.) Korm. rendelet módosításáról szóló 327/2008. (XII. 30.) Korm. 
rendelet 68. § (10) bekezdése értelmében az Ámr. e rendelettel módosított rendelkezései 
alapján szükséges az alapító okirat, valamint a szervezeti és működési szabályzat módosítása. 
Az intézmények alapító okiratainak módosítására már sor került, azokat a testület a 2009. 
május 28-án megtartott ülésen elfogadta. Ez alapján elkészítették az intézmények a Szervezeti 
és Működési Szabályzataikat. Az intézmények által benyújtott szabályzatokat áttekintette, 
azok megfelelnek a jogszabályi előírásoknak.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást. Megkéri az ÁMK igazgatóját, hogy néhány szóban ismertesse 
az ÁMK Szervezeti és Működési Szabályzat módosítását. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy harmadik 
formátumban készült el az intézmény Szervezeti és Működési Szabályzata. Az SZMSZ-ben 
átalakították az alapító okiratban elfogadottak szerint szükséges változásokat, illetve néhány 
kisebb módosítás történt. A dokumentáció nem volt teljes, ami alapján az alaptevékenységet 
folytatja az intézmény, illetve apróbb hiányosságok voltak a megfogalmazások tekintetében, 
ezek is módosításra kerültek. Mellékletként megtalálhatók az intézmény-egységek szervezeti 
és működési szabályai, mivel az intézményegységek tevékenységeiben jelentős különbségek 
vannak, és külön szabály szerint kell működniük. Készült egy általános rész, amely 
valamennyi intézményegységre vonatkozik, illetve mellékletként az intézményegységek 
külön működési szabályai kerültek leszabályozásra. Készült egy ábra is, amely bemutatja, 
hogy a szervezeti egység hogyan épül fel. Az SZMSZ tervezetét véleményezte a 
Diákönkormányzat képviselői, illetve a Szülői Munkaközösség is megtette a javaslatát, 
továbbá alkalmazotti értekezletet is tartottak az SZMSZ véleményezésére.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
törvényi előírásoknak megfelelően az adott közösségi tanácsok véleményezésével került az 
SZMSZ módosítás a bizottság elé. Az intézményi munka leszabályozásaként készített 
szabályok lefektetésre kerültek. Kérdése, hogy belső ellenőrzési szabályzatuk van-e? 
 
Balogné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A kérdésre válaszolva elmondja, hogy 
rendelkezik az intézmény belső ellenőrzési szabályzattal.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A mellékletként 
csatolt Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegység működési szabálya tartalmazza, hogy 
függelékként a belső ellenőrzési szabályzat is része az SZMSZ-nek. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Tájékoztat arról, hogy a szabályzatok mellékletei és 
a függelékek szintén benyújtásra kerültek az intézmények részéről, de a terjedelmük miatt 
nem kerültek megküldésre. Természetesen megtekinthetők a mellékletek és függelékek is. A 
függelékben megtalálhatók a belső ellenőrzési szabályzatok is. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Pihurik Katalin bizottsági tag részére. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Külön köszönti Lengyel 
Lászlónét, akit a testület az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagjának 
megválasztott.  
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Az ÁMK Szervezeti és Működési Szabályzattal kapcsolatban elmondja, hogy nemcsak a 
törvényes működést biztosítja a szabályzat, hanem a szakszerű működést is. Külön 
észrevétele, hogy az életszerű változásokat is tartalmazza ez a szabályzat. Fontosnak tartja az 
oktatási-művelődési szabályzatnál a változások követését, melyek az életben, társadalomban, 
oktatásban, kultúrában felmerülnek. Fontos továbbá, hogy ne csak papíron legyen lefektetve a 
szabály, hanem a gyakorlatban is betartásra kerüljön. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Földi Zoltán bizottsági kültag részére hozzászólásra. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja: Az Általános Művelődési 
Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát átnézte, jónak tartja a szabályzatot. Kérdése, 
hogy a 32. oldalon található szervezeti felépítés ábrája biztosan jó-e, mert véleménye szerint 
nem a gazdasági vezető irányítja valamennyi intézményegységet.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Valóban nem a gazdasági vezető irányítja. Az 
igazgató általános helyettese, illetve a gazdasági vezető, aki minden intézményegység 
tevékenységét is irányítja, de legfőbb vezető az igazgató. Nem jól ábrázolták, ezt módosítani 
fogják. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Szervezeti és Működési 
Szabályzatával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

 H a t á r o z a t 
62/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra az 
Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát. 

 
 

(Az Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési Szabályzat tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A Strandfürdő és 
Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzat szintén módosításra került. Megkérdezi az 
intézményvezetőt, van-e kiegészítése a szabályzathoz? 
 
Kállai Anikó – Strandfürdő és Gyógyászat intézményvezető: Elmondja, hogy a szabályzatban 
jelentős módosítás nem történt, a jogszabályi előírásoknak megfelelően módosították a 
szakfeladatokat, illetve néhány pontosítás történt.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Strandfürdő és Gyógyászat 
Szervezeti és Működési Szabályzatával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 63/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra a 
Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzatát. 

 
(A Strandfürdő és Gyógyászat Szervezeti és Működési Szabályzat tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzata szintén módosításra került. 
Megkérdezi az intézményvezetőt, van-e kiegészítése a szabályzathoz? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezető: 
Elmondja, hogy a jelenleg érvényes jogszabályoknak megfelelően került az intézmény 
SZMSZ-e módosításra. Jelentős módosítás nem történt az SZMSZ-ben. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Hozzáteszi, hogy a jogszabályai előírásoknak 
megfelelően készítette el az intézmény a Szervezeti és Működési Szabályzatot. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzatával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
64/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési 
Szabályzatát. 

 
(A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény Szervezeti és Működési Szabályzat tervezete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Kállai Anikó Strandfürdő és Gyógyászat intézményvezetője távozik az ülésről. 
 
 
Karácsonyi díszkivilágítás megvalósítása, motívumok bővítése. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztés, melyet a műszaki irodavezető készített. 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 376/2008. (X.30.) Kt. határozatában a 
meglévő motívumok felszerelése mellé 250.000,- Ft összegben további motívumok 
megvásárlása mellett döntött, és a motívumok megvásárlásához, valamint azok fel- és 
leszereléséhez szükséges 250.000,- Ft-ot a 2008. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
biztosította. A díszkivilágítás fel- és leszerelési költségei, valamint az elhasznált villamos 
energia díja összesen 96.000,- Ft. volt, így a tavalyi év során összesen 6 db. „Fénysugár 
hópihékkel” oszlopdíszt tudtak vásárolni a meglévők mellé. 
Az idei év során is számolni kell a motívumok átvizsgálásának, fel- és leszerelésének, 
valamint az elhasznált villamos-energia díjával. További költséget jelent az idei 
díszkivilágításnál, hogy a motívumok felszereléséhez ideiglenes díszkivilágítási tervet kell 
készíttetni. A tervkészítés díja előreláthatólag 30.000,- Ft. + Áfa. 
A vásárolt és már meglévő motívumok az ünnepek elmúltával leszerelésre és raktározásra 
kerültek. Az ez évi karácsonyi ünnepek közeledtével javasolja a műszaki irodavezető a 
jelenlegi motívumok újbóli felszerelését, illetve amennyiben ez évi költségvetés terhére 
lehetőség nyílik, a meglévők bővítését. 
 
A bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a pénzügyi bizottság 300.000 Ft. összeget 
javasol a meglévő motívumok fel- és leszerelésére, a díszkivilágítási tervkészítésre, valamint 
új motívum vásárlására, mivel ezek a feladatok megnövelik a költséget. 
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel 
kapcsolatban? 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy már megnézték az 
újonnan elkészült parkban a karácsonyfa hová kerülhetne elhelyezésre. Azok a fénycsíkok, 
amelyek eddig a fenyőfán voltak elhelyezve, máshová kerülnének, mert nem fára valók, és a 
fenyőfára egyszerű külfára való fehér fényfüzért helyeznek el. A korábbi fénycsíkokat 
villanyoszlopokra felszerelhetik. 
 
Pap Tibor – polgármester: A villanyoszlopra történő fénycsík elhelyezésének lehetőségét 
megkérdezik a partnercégtől, akik a felszerelést végezhetik. Amennyiben egyetértenek azzal a 
bizottsági tagok, a díszkivilágítás az OTP és társasház közötti gyalogátkelőhely megvilágító 
oszlopra kerülhetne, illetve a főtértől az OTP-ig kerülhetnének a díszek elhelyezésre. Reméli, 
hogy 300.000 Ft. elegendő lesz a díszek elhelyezésre, új díszek vásárlására, és a fenyőfára új 
fényfüzér vásárlására. Van egy katalógus is, abból választhatnak a díszek közül.  
Közli a Polgármester, hogy a nála jelentkező fenyőfát felajánló lakosokat a Művelődési Ház 
dolgozójához irányítja. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a karácsonyi ünnepek 
díszkivilágításának megvalósításához 300.000 Ft-ot biztosítsanak. 
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Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

 H a t á r o z a t 
65/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2009. 
évi karácsonyi ünnepek díszkivilágításának megvalósítására - a meglévő 
motívumok fel- és leszerelésére, a díszkivilágítási tervkészítésre, valamint 
új motívum vásárlására - 300.000,- Ft-ot a 2009. évi költségvetés általános 
tartaléka terhére biztosítson. 

A Képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodáját, 
hogy gondoskodjon a határozat végrehajtásáról. 

 
 
 
 
Dobfesztivál megrendezéséhez nyújtott visszatérítendő kamatmentes támogatás 
elengedése 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely a Dobfesztivál megrendezéséhez nyújtott visszatérítendő kamatmentes 
támogatás elengedésének ügye. 
Elmondja, hogy az egyesület részére adott visszatérítendő kamatmentes támogatás ügyében 
egyszer már döntött a Képviselő-testület. 
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy a testület valóban döntött már 900.000 Ft. 
elengedéséről, eltekint annak visszafizetésétől. 2008. évben nagyobb rendezvényt szeretett 
volna az egyesület megvalósítani, de nem voltak szponzorok, viszont a fesztivál 
megrendezéséhez az önkormányzattól kapott nagyobb összegű visszafizetendő támogatást is 
elköltötték.  
Ekkor döntött a testület arról, hogy a 900.000 Ft. mellé további 400.000,- Ft. visszatérítendő 
kamatmentes támogatást biztosít, amely már a 2009. évi rendezvény után kerülne 
elszámolásra, és átutalásra is került 2008. évben az egyesület részére. Így 2008. évben 
nemcsak 900.000,- Ft. visszatérítendő támogatást szavazott meg a Képviselő-testület, hanem 
további 400.000,- Ft-ot, és összesen 1.300.000,- Ft. támogatást kapott a Dévaványai 
Dobfesztivál Kulturális Egyesület. Mint ahogy a gazdálkodási irodavezető előterjesztésében 
írja, a szeptemberi képviselő-testületi ülésen a kérelem tárgyalásakor a 400.000,- Ft 
visszatérítendő kamatmentes támogatás fennállásáról tévedésből nem lett tájékoztatva a 
testület.  
Jelzi a polgármester, hogy a 2009. évi dobfesztivál rendezéséhez sem lettek szponzorok, ezért 
együtt rendezték meg a strandfürdővel, illetve megállapodtak abban, hogy a Strandfürdő által 
elért többletbevétel összegének 50 %-át biztosítják az egyesületnek. A 2009. évi rendezvény 
sokkal nagyobb sikere sem hozott olyan többletbevételt, amely a visszafizetendő támogatást 
fedezte volna.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
pénzügyi bizottság javasolta a 400.000 Ft. visszatérítendő támogatás elengedését is, de 
felvetették, hogy a következő években visszatérítendő támogatást már ne adjanak, csak 
önkormányzati támogatást, illetve igyekezzenek szponzorokat találni, ha nagyobb 
rendezvényt kívánnak szervezni.  
Elhangzott, hogy a városnak, a szálláshelyeket üzemeltetőknek is hozott többletbevételt a 
fesztivál, de tényleg nagyon sok támogatást adott az önkormányzat, a továbbiakban nem lehet 
ekkora mértékű támogatást adni. Ezért javasolja, hogy a további 400.000 Ft. kamatmentes 
támogatás visszafizetésétől is tekintsen el a testület, de a következő évi fesztivál 
rendezvényen a támogatás döntésénél vegyék figyelembe mekkora összegű támogatást 
biztosítottak eddig. A következő rendezvényhez nyújtson be pályázatot és keressen 
szponzorokat az egyesület. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint 
nagyvonalúak lennének, ha az összes visszatérítendő támogatást elengedik. 
 
Pap Tibor – polgármester: A pénzügyi elszámolás miatt nincs sok lehetőség, hiszen 2008. évi 
számlákkal kell igazolnia az egyesületnek a kiadást és bevételt is. Az idei évi rendezvényen 
nem volt az egyesületnek bevétele, csak a strandfürdőnek. 2008. évben ugyanis pontosan azért 
volt kevés a bevételük, mert nem a strandon tartották a rendezvényt, nem lett sikeres.  
 
Horváth László - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy az idei évi 
dobfesztivál rendezvény alkalmából a strandfürdő többletbevétele mekkora összegű volt?  
 
Pap Tibor – polgármester: Az elért többletbevétel 50 %-a, amely az egyesületet illeti meg 
332.591,- Ft. A többletbevétel összegéből természetesen a többletkiadásokat levonták. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Jelzi, hogy vannak 
kételyei a jövő évi dobfesztivál megrendezését illetően. 
 
Pap Tibor – polgármester: A Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület a 2010-es 
rendezvényhez már kapott támogatást pályázat keretében, véleménye szerint mindenképpen 
meg fogja rendezni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
visszafizetendő támogatástól akkor tekintsen el a testület, ha kikötik, hogy néhány évig 
kerüljön a dobfesztivál megrendezésre, vagy legalább a jövő évben köteles legyen 
megrendezni a fesztivált. Polgármester Úr jelezte, hogy már pályázati támogatást kapott a 
2010-es évre az egyesület. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja: Meglátása 
szerint a dobfesztivál szervező sem tud a jövőbe látni, nem szabadna kikötést tenni arról, hogy 
évekig rendezze meg a fesztivált.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Két határozati javaslatot 
tartalmaz az előterjesztés, lehetne a kamatmentes támogatás visszafizetésének határidejét 
átütemezni 2010. augusztus 31-ig.  
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Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Javasolja, hogy a 
dobfesztivál szervezőjét kérdezzék meg, egyáltalán el tud-e számolni 2008-as számlákkal. 
Ugyanakkor nem javasolja, hogy feltételül szabják a fesztivál évekig történő megrendezését. 
Kérdése, hogy testületi ülésen részt fog-e venni a szervező? 
 
Pap Tibor – polgármester: Valószínűleg a testületi ülésen részt fog venni a dobfesztivál 
szervezője, meghívót küldtek a részére. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
testületi ülésen döntsenek a dobfesztivál megrendezéséhez nyújtott visszatérítendő 
támogatás kérdésében. 
 
 
 
 
„Pihenjen és gyógyuljon Dévaványán!” kiadvány megjelentetéshez szöveg- és képanyag 
véleményezése 
 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy 
kiadványban történő megjelentetéshez készül a településről anyag, mely a bizottság tagjai 
részére kiosztásra került. Elmondja, hogy döntött arról a testület, hogy a Dévaványa turisztikai 
értékeinek megismertetése érdekében 3.000 példányban újra elkészítteti a „Pihenjen és 
gyógyuljon Dévaványán!” című turisztikai szórólapot. A Julianus füzetek turisztikai 
kiadványsorozat keretében 3.000 példányban elkészítteti magyar és 1.000 példányban angol 
nyelven a Dévaványát bemutató kiadványt. A kiadvány szöveg- és képanyagának 
összeállításának koordinálására felkérte a testület a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
igazgatóját, jóváhagyásra az Önkormányzat Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottságát. 
Ezért szükséges a véleményezés.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény-vezetője: 
Elmondja, hogy tömöríteni szükséges még a szöveganyagon, illetve amennyiben további 
javaslat, indítvány érkezik, mi kerüljön bele a kiadványba, azokra kér javaslatot. A 
Vadásztársaságról lesz még tájékoztató, azzal kiegészíti a kiadvány anyagát. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja: Javasolja, hogy 
a városnapi rendezvényről is készüljön egy összeállítás a kiadványba. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény-vezetője: 
Amennyiben a 2010. évi városi rendezvények programjait jóváhagyja a testület, az is 
bekerülhet a kiadványba. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
mindenki tekintse át a kiadványba megjelentetni kívánt szöveg- és képanyag tervezetét, 
és jelezze a Helytörténeti Gyűjtemény vezetője felé a javaslatait. Később még 
visszatérnek az anyag pontosítására. 
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A város 2010. évi előzetes rendezvénytervének megtárgyalása 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
ÁMK József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény vezetője a 
város 2010. évi rendezvénytervét elkészítette. Megkéri az intézményegység-vezetőt az 
ismertetésre. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy több pályázat is készül, 
amelyhez szükséges mellékelni a város előzetes elfogadott rendezvénytervét. Ezért kéri, hogy 
a bizottság tegyen javaslatot a rendezvényterv elfogadására a testület felé, illetve a 
programokat vitassák meg. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Burainé Murányi Magdolna részére hozzászólásra. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény-vezetője: 
Jelzi, hogy a Körös-Sárréti kistérség rendezvényen felmerült Körösladány részéről, hogy 
július első hétvégéjén tartják meg a Körösladányi Napok rendezvényüket, semmiképpen nem 
akarnak változtatni az időponton. 
 
Pap Tibor – polgármester: Dévaványa előbb kapta meg a városi címet, és véleménye szerint 
nem okoz akkora törést, ha egyszerre kerül a két városban megrendezésre a városnap  
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Az elmúlt évek alatt egyszer került június végén megrendezésre a 
városnap Dévaványán, de a lakosoknak anyagi szempontból nem volt jó az időpont, azóta 
mindig július elején kerül megrendezésre.  
Az elmúlt évben történt egyeztetés során Körösladány úgy nyilatkozott, nem érdekli őket 
Dévaványa mikor tartja a városnapot, ők körösladányiaknak szervezik a programokat, nem 
zavarja, ha Dévaványa is akkor tartja. De ez ugyan így van fordított esetben, mi pedig a 
dévaványai lakosoknak szervezzük elsősorban a programokat.  
Mivel a két településnek közös a hangosító technikusa abban sikerült megegyezni, hogy 
Körösladányban szombaton volt a nagyobb koncert, Dévaványán pedig vasárnap. Véleménye 
szerint ez továbbra is megoldható 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény-vezetője: 
Kérdése, hogy nem volna-e célszerűbb augusztus 20-ra áthelyezni a városnapi rendezvényt? 
 
Erdeiné Mucsi Márta – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: A térségben és a megyében ez a technikus cég dolgozik, tudja mely 
településen mikor vannak a rendezvények, és ők is alkalmazkodtak már a szokásos 
időpontokhoz. Véleménye szerint nem kellene változtatni a rendezvény időpontján. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény-vezetője: 
Jelzi, hogy a városnapi rendezvényen szombati napon szeretne múzeumi kiállítás megnyitót 
tartani. 
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Erdeiné Mucsi Márta – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Nincs akadálya a múzeumi kiállítás megnyitónak a városnapi 
rendezvényen, hiszen szombaton délután indulnak a programok, délelőtt folyamán a megnyitó 
megtartásra kerülhet. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint, ha 
színesebb programok kerülnek megrendezésre, a körösladányi lakosok közül is többen 
átjönnének Dévaványára. Felveti, hogy korábban motoros bemutatót is tartott egy helyi 
vállalkozó, amely nagyon sok lakost vonzott. Kérdése, hogy városnapi programként motoros 
bemutató megtartásra kerülhet-e? 
 
Erdeiné Mucsi Márta – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság kültagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Elmondja, hogy motoros bemutató esetén útlezárás is szükséges, 
engedélyeket kell beszerezni a hatóságoktól, biztosítani kell a helyszínen készenléti 
mentőjárművet. Megpróbál utána nézni, mi szükséges egy motoros ügyességi bemutató 
programhoz.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása a 2010. évi városi rendezvénytervvel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, aki elfogadásra javasolja a 2010. évi előzetes városi 
rendezvénytervet kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
tartózkodással és ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
66/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek a város 2010. évi 
előzetes rendezvénytervet elfogadásra. 

 
(A 2010. évi városi rendezvényterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
A „Román katonai megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920” című 
könyv megvásárlására 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely a „Román katonai megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 
1919-1920” című könyv megvásárlására irányul.  
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a gyomai önkormányzattól Dr. Ágoston Sándor 
240.000 Ft-ot kért és ezért cserébe  - 60 könyvet (40 db. az önkormányzat, 8 db a 
könyvtáraknak, 12 db. az iskoláknak) fog biztosítani. A dévaványai önkormányzattól – 
felényit 120.000 Ft-ot kért, ezért cserébe 30 db. könyvet (20 db. az önkormányzatnak, 4 db. a 
könyvtár és 6  db. az iskoláknak)  tervez  biztosítani. 
A Pénzügyi bizottság támogatta a kérelmet. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel kapcsolatban? 
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Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a „Román katonai 
megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920” című könyvből 30 db-ot 
vásároljon meg, és a könyvbeszerzéshez 120.000 Ft-ot biztosítson. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
67/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy dr. Ágoston 
Sándor megjelentetni kívánt könyvéből, melynek címe - Román katonai 
megszállás Gyomán, Endrődön és Dévaványán 1919-1920- 30 db. példányt 
vásároljon meg azzal a céllal, hogy a könyvek önkormányzati 
tiszteletpéldányként és az intézmények részére kerüljenek felhasználásra.  
A Képviselő-testület a könyvbeszerzés fedezetét, amely 120.000,- Ft., az 
önkormányzat 2010. évi költségvetésben a dologi kiadások terhére biztosítja.  

 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A bizottság elnöke 
megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
 
Térképpel ellátott információs kiadvány készíttetése 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Joker Reklámiroda 
piackutatásának eredményeképpen igény mutatkozik térképpel ellátott információs kiadvány 
elkészítésére. Második alkalommal készítenek Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, 
Füzesgyarmat és Vésztő településekről információs térképet 10.000 példányszámban, 
amelyben széles körben szeretnék bemutatni a települések vállalkozásait, szolgáltatásait, 
szórakozási-, szállás- és vendéglátási lehetőségeit. A kiadvány készítők megajánlották, hogy 
Dévaványa bemutatása az első oldalra kerülhet, amelyért 80.000 Ft-ot kérnek. 
A Tourinform Irodák részére kerülne a térképes kiadvány megküldésre ingyenesen.  
 
A Polgármester Úr a megajánlott 80.000 Ft. összeget soknak tartja, javasolja, hogy 40.000,- Ft 
+ áfa összeget ajánljanak fel a kiadvány megjelentetéséhez, Dévaványa legyen az első oldalon 
a többi település, pedig felsorolás szerűen legyen rajta. Amennyiben más település többet 
ajánl érte, akkor csak a belső oldalon szerepelne a település. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a Joker Reklámiroda 
részére 40.000,- Ft + áfa összeget biztosítson a Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, 
Füzesgyarmat és Vésztő településekről információs térkép 10.000 példányszámban történő 
megjelentetéséhez, amely széles körben bemutatja a települések vállalkozásait, szolgáltatásait, 
szórakozási-, szállás- és vendéglátási lehetőségeit. Kéri, aki a javaslattal egyetért, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
68/2009. (X. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Joker-
Reklám Kft. (5600 Békéscsaba, Bartók B. u. 46-50. sz.) részére 40.000,- Ft + 
áfa összeget biztosítson Szeghalom, Dévaványa, Körösladány, Füzesgyarmat 
és Vésztő településekről információs térkép 10.000 példányszámban történő 
megjelentetéséhez, amelyben széles körben bemutatja a települések 
vállalkozásait, szolgáltatásait, szórakozási-, szállás- és vendéglátási 
lehetőségeit, azzal a feltétellel, hogy Dévaványa település szerepeljen az első 
oldalon.  

 
A képviselő-testület a szükséges forrást az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésének általános tartaléka terhére biztosítsa.  

 
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy a határozatban 
foglaltak szerint járjon el.   

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi 
Polgármester Úrtól, hogy a településen pályázati támogatással megvalósuló Hősök tere 
felújítása és autóbuszmegálló és autóbusz-pályaudvar avató ünnepségének időpontjáról 
információ van-e? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy pontos időpontot még nem tud mondani, 
november 20-ára tervezik az avató ünnepséget, de még az Önkormányzati Minisztériumból 
visszajelzést nem kaptak. Varga Zoltán Miniszter Urat kérték fel az avatásra, de még választ 
nem kaptak a felkérő levélre. 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A bizottság elnöke 
megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy az ifjúsági 
szálláshely kialakítására vonatkozó pályázatot benyújtotta-e a már a hivatal? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy a pályázat beadási határideje módosításra 
került, november 16-tól lehet benyújtani. Bízik abban, hogy a pályázati feltételek már nem 
fognak módosulni, mivel az elmúlt évben is az utolsó pillanatban módosítottak, és akkor 
kempingre nem lehetett pályázni. Ezért kerültek most a tervek átalakításra és ifjúsági szállás 
kialakítását céloznák meg.  
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Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A bizottság elnöke 
megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell tartania kitüntetési 
ügy tárgyalásakor. 
A „Dévaványa Kultúrájáért” elismerő cím 2009. évi kitüntetettjére javaslattétel napirendet 
zárt ülés keretében tárgyalják meg. 
 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  

A jegyzőkönyv a 15. oldaltól a 17. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 

 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1640 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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